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In 1996 / 1997 zijn in Limburg ter beveiliging kades aangelegd, met een
beschermingsniveau van l overstroming op de 50 jaar. De beveiliging van de inwoners van
Limburg ligt in handen van "de Maaswerken "die belast is met de feitelijke aanleg van de
kades en dijken, en het Waterschap dat na gereedkomen van de kades en dijken het
onderhoud heeft. In de bestuurlijke afspraken die gemaakt zijn door "de Maaswerken", de
Waterschappen en het Rijk is afgesproken dat 70% van de inwoners van Limburg in de
overstromingsgebieden, op l januari 2008 beveiligd moet zijn naar een beschermingsniveau
van 1 op de 250 jaar.

Een groot aantal Dorpskernen en hun inwoners, kwamen daardoor niet in aanmerking voor
maatregelen uitgevoerd tot l januari 2008, in totaal 40 km aan sluitstuk kades.
Wat is nu de stand van zaken?-Rijkswaterstaat, Provincie en "de Maaswerken " hebben nu
besloten om prioriteit te geven aan de uitwerking van vier hoogwatergeulen en drie
ecologische nevengeulen in Noord - Limburg. Doel is om middels verdieping en verbreding
van de Maas meer afvoer te krijgen in hoogwater situaties. De gedachte hierachter is dat
deze maatregelen zoveel effect kunnen hebben dat verhoging van een aantal km kades niet
meer nodig zouden zijn, en op deze kosten bespaard zou kunnen worden. Berekeningen
moeten uitwijzen welke plannen in de loop van 2012 van start zouden kunnen gaan.

Nadenken om kosten te kunnen besparen is altijd interessant, en moet vooral ook gebeuren.
Maar dat mag nietten koste gaan van een noodzakelijk niveau aan veiligheid voor de burger.
En daar zit nu juist het probleem, 1993 en 1995 is al een tijdje geleden, en wat onze
inwoners hebben meegemaakt is al een beetje vergeten geraakt bij de plannenmakers. Zij
laten nu mooie ecologische projecten die ook nog eens grondstoffen opleveren prevaleren
boven de veiligheid van de resterende 30 % inwoners in de overstromingsgebieden.
Onder het motto, werk met werk maken komt nu veiligheid op plaats twee en natuur op een,
zonder dat hier een gedegen risico analyse op heeft plaats gevonden.

Verschil met 1993 en 1995 is ook nog, dat er toen uit het nationaal rampen fonds flink
meebetaald werd aan de kosten die gedupeerden toen hadden, hier is later de Wet
Tegemoetkoming Waterschade voor in het leven geroepen, deze wet is soberder zodat in
geval van een calamiteit de beurs van individuele burgers flink aangesproken wordt.



De marsroute van "de Maaswerken" en het Waterschap op dit moment is, dat pas na 2015
duidelijkheid is over een verhoging van alle sluitstuk kades . Indien de boven beschreven

rivierverruimings projecten door bezwaren of andere tegenvallers later uitgevoerd gaan
worden schuift deze datum weer op.
Deze vertraging is zeker te verwachten nu ook nog eens via de uitvoering van Zandmaas 2
getracht wordt om de doelen van de Europese kaderrichtlijn voor waterkwaliteit en ecologie
te realiseren in combinatie met aanleg van een fors aantal extra hectares EHS langs de
Maas.

Met grote ongerustheid zie ik deze strategie tegemoet. Geregeld worden we geconfronteerd
met grillige klimatologische omstandigheden, en onvoorspelbaar gedrag van moeder natuur,
en denk daarbij?- Laat dit niet hier gebeuren. Op dit moment zijn gemeenten samen met de
sector veiligheid Noord en Midden Limburg bezig met het maken van ontruimingsplannen
voor het overstromingsgebied mocht het zover komen, maar dat zijn slechts maatregelen
om het menselijke leed en de materiële schade te beperken als het kwaad is geschied.

Beste Staten leden. Het provinciebestuur van Limburg is verantwoordelijk voor de beveiliging
van haar inwoners tegen hoogwater. Mijn oordeel is, dat u voor Rijkswaterstaat en "de
Maaswerken " op korte termijn duidelijke kaders en een einddatum vaststelt, waarbinnen de
beveiliging van de resterende inwoners van Limburg gerealiseerd dient te zijn. Het kan en
mag niet zo zijn dat er voor een open einde oplossing wordt gekozen, waarbij de veiligheid
van onze inwoners in het geding is.

Ik roep U op om de inhoud van deze brief te bespreken in Uw commissie, en maatregelen te
nemen, en mij op de hoogte te houden over de verdere afwikkeling van deze brief.

Met Vriendelijke Groeten Har Frenken AB lid Waterschap Peel en Maasvallei
Raadslid gemeente Leudal


